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Vprašanje za pisni odgovor E-003282/2012
za Komisijo
Člen 117 poslovnika
Dominique Vlasto (PPE), Gaston Franco (PPE), Jean-Pierre Audy (PPE), Jan Březina (PPE), 
Pilar del Castillo Vera (PPE), Françoise Grossetête (PPE), Jolanta Emilia Hibner (PPE), Herbert 
Reul (PPE), Michel Dantin (PPE), Christian Ehler (PPE), Jean Roatta (PPE), Marian-Jean 
Marinescu (PPE), Damien Abad (PPE), Vladimir Urutchev (PPE), Romana Jordan (PPE) in 
Amalia Sartori (PPE)

Zadeva: Financiranje projekta ITER od leta 2014 do 2020

Čeprav se je EU doslej intenzivno ukvarjala s projektom ITER in je na svojem ozemlju pridobila 
lokacijo in financirala gradnjo objekta, ki se je začela pred dvema letoma, Komisija zdaj predlaga 
izključitev uporabe večletnega finančnega okvira za financiranje tega raziskovalnega programa po 
letu 2014 (COM(2011) 931).

Komisija je to odločitev utemeljila s skrbjo, da bo proračun projekta ITER skokovito narasel in vplival 
na druge proračunske postavke večletnega finančnega okvira.

Kakor koli že, v zadnjih mesecih so bila s pomočjo Evropskega parlamenta, Sveta in Komisije vložena 
velika prizadevanja v izboljšanje upravljanja projekta in minimizacijo njegovih stroškov. Svet je julija 
2010 predlagal strogo omejitev zgornje meje izdatkov za fazo izgradnje projekta ITER (2007–2020) 
na 6,6 milijarde EUR, Komisija pa je 20. julija 2010 priznala, da je na tej podlagi mogoče zagotoviti 
vzdržnost dolgoročnega financiranja projekta ITER.

Zato predlog Komisija preseneča mednarodne partnerje v projektu ITER in evropsko skupnost za 
jedrsko fuzijo, ki se zelo zavzemajo za uspeh projekta in tega predloga ne razumejo. Poleg tega bo 
Evropski parlament (proračunski organ) zaradi takega predloga izgubil nadzor nad financiranjem tega 
projekta.

S tem se zastavlja vrsta vprašanj v zvezi z dodatnim programom, ki ga predlaga Komisija:

1. Zakaj se je Komisija naenkrat odrekla financiranju evropskega deleža v projektu ITER v okviru 
proračuna EU, čeprav so se evropske institucije dogovorile o znatnem izboljšanju projekta?

2. Ali Komisija meni, da je predlagani dodatni program, ki se razen za delovanje reaktorja z visokim 
pretokom v Pettnu (proračun 36 milijonov EUR in le tri sodelujoče države članice) doslej še ni 
uporabljal, primeren za projekt, kakršen je ITER (upravljanje 2,5 milijarde EUR v obdobju 2014–
2018 in 27 sodelujočih držav članic)? Ali Komisija, ki je pred tremi leti dvomila v ta instrument, 
meni, da je s takim pravnim okvirom mogoče zagotoviti uspeh projekta ITER?

3. Ali se Komisija zaveda, da bo s tem instrumentom Evropski parlament izgubil nadzor nad 
financiranjem enega največjih evropskih in svetovnih znanstvenih projektov?


